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AZÉRT VAGY SZEGÉNY,
MERT ŐK GAZDAGOK

A TŐKÉS RENDSZER VÁLTOZHAT, DE SO-
HA SEM LESZ JÓ A DOLGOZÓKNAK, 
MERT SOHA SEM A DOLGOZÓ NÉP 
TÁRSADALMA LESZ. MINDIG MEGMARAD 
A GAZDAGOK JÓ RENDSZERÉNEK, A TŐ-
KÉSEK TÁRSADALMÁNAK.
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NAGYON SZERETNÉM A TŐKÉT 
LEGYŐZNI

Nagyon szeretném a tőkét legyőzni. 
A tőkét, és persze a tőkéseket. Elfo-
gadhatatlannak tartom, hogy két évtized 
alatt néhány ezren milliárdosokká, szu-
pergazdagokká váltak, mi, a többség 
pedig örülünk, ha a lakásunkat, házunkat 
nem vette el a bank, és elsejétől elsejéig 
kijövünk a fi zetésből. Pedig mi sem 
voltunk lusták vagy tehetségtelenek, 
csak éppen az a legendás első millió, 
amelynek a sorsát fi nom társaságban nem 
fi rtatják, nos, ez a millió nem hozzánk 
került. Dühít, amikor a pesti utcán nagy 
Audikkal, BMW-kel ifjú gazdagok 
előznek le, mit sem törődve azzal, hogy 
mások is vannak az úton, mások is élnek 
az országban.

Nagyon szeretném, nagyon szeret-
nénk a tőkét, a tőkéseket legyőzni. 
Amíg ők ülnek a Kossuth téren, amíg 
ők hozzák a törvényeket, a bőség 
kosarából nekik mindig több fog jutni. 
Néha azért adnak is valamit, mert nem 
szeretnék, hogy egyszer általános sztrájk 
bénítsa meg az országot. Köztük a kül-
földi cégeket, amelyeket a tőkés kor-
mányok idecsábítottak. Persze ennek
is mi fi zetjük meg az árát, hiszen 
ugyanazon munkáért jóval kevesebbet 
kap a Mercedes-munkás Kecskeméten, 
mint Brémában vagy Berlinben. A mi-
niszterelnök által rugalmasnak becézett 
munkásellenes munkatörvénykönyvéről 
már nem is beszélve.

Nagyon szeretném, nagyon szeretnénk 
a tőkét, a tőkéseket legyőzni, de nem 
tudjuk. Pontosabban szólva, egyelőre 
nem tudjuk. De a harcot nem adjuk fel, 
s biztosan tudjuk, hogy annak is eljön 
az ideje. Tudják, az az érdekes, hogy ezt 
az okosabb tőkések is sejtik.

Miért is harcolunk akkor? Mi a cél, 
ha nem a tőke azonnali leváltása, a nép-
hatalom megteremtése? Nos, a tőke 
korlátozása! Lehet, hogy nem hangzik túl 
romantikusnak, de annál forradalmibb. 
Mit mondunk mi? Vezessünk be 
egyszeri vagyonadót a milliárdosoknak 
és szupergazdagoknak! Vegyük el a va-
gyonuk 40 százalékát!

Egy átlag magyar milliárdosnak van, 
mondjuk, ötven milliárdja, azaz ötvenezer 
milliója. Eddig tudnak követni? A 40 
százalékos egyszeri vagyonadó elvesz 
tőle 20 milliárdot. Éhen fog halni? Nem! 
Tönkre fog menni? Nem? Sajnálnunk 
kell? Egy pillanatra se, hiszen az ő ezer-
milliói mögött a mi verejtékünk, a mi 
munkánk, a mi nyomorunk van. A mil-
liárdosok és pár fokkal szegényebb, de 
nem szegény politikus barátaik persze 
igyekeznek elhitetni velünk, hogy gaz-
dagságuk forrása az ő szorgalmuk, krea-
tivitásuk, de ez csak részigazság. Nagyon 
pici rész. 26 évvel ezelőtt ezek az urak és 
hölgyek sem voltak gazdagok. De gazdagok 
lettek, mert mi szegények lettünk.

Ki mondja ezt rajtunk kívül? Senki. 
Azért nem mondja sem a Jobbik, sem 
a Fidesz, sem az MSZP, mert a vagyonadó, 
különösen, ha ilyen nagymértékű az adó, 

azt jelenti, hogy elveszünk a milliárdos 
tőkésektől, és nem is keveset. Ezek 
a pártok pedig nem elvenni akarnak 
a tőkésektől, hanem adni nekik. Mi 
elvenni akarunk a szupergazdagok 
ezreitől, hogy odaadhassuk a dolgozó 
emberek millióinak. 

Az Orbán-kormányban ülnek okos 
emberek is. Az idő múlásával egyre 
kevesebben, de azért vannak. Nos, ők 
találták ki például a banki különadót. 
Nekünk kell korlátozni a tőkét, mond-
hatták magukban, mert a végén még jön 
a nép, és ő fogja korlátozni a bankokat. 
Mégis csak jobb, ha a családban marad. 
És ott is maradt, mert a banki adó csak 
látszólag jelentette a tőke korlátozását. 
A banki adónál is, a devizahitelesek 
ügyének rendezésénél is arról és csak 
arról volt szó, hogy a tőkésállam visz-
szavette a tőkés bankok extraprofi tjának 
egy részét. Az érintettek persze sírtak-
ríttak, de ők is tudták, hogy még így is 
ők jártak jól. 

Korlátozni kell a tőkét! Az okos tőkések 
maguk is vezetnek be korlátozásokat, 
na persze, nem miattunk, hanem a sa-
ját túlélésükért. Ha többet akarunk, 
nekünk kell küzdeni. A kormányokat 
engedményekre lehet kényszeríteni, de 
ehhez erő kell, szervezettség, akarat, 
ehhez fel kell emelnünk a szavunk, ki 
kell menni az utcára, sztrájkolnunk kell. 

Korlátoznunk kell a tőkét! Ki kell,
harcolunk, hogy népi-dolgozói ellenőr-
zés legyen mindenütt, ahol a mi pén-
zünket, az adófi zetők, a dolgozók, a nép 
pénzét használják fel. Ha a korrupció 
leleplezését azokra bízzuk, akiknek 
a fi zetése, előmenetele, netán párttag-
sága azoktól függ, akik ott ülnek 
a tűz körül, akár a kecskére is bízhatjuk 
a káposztát. 

A tőke még korlátozva is tőke marad. 
A tőkés rendszer változhat, de soha sem 
lesz jó a dolgozóknak, mert soha sem 
a dolgozó nép társadalma lesz. Mindig 
megmarad a gazdagok jó rendszerének, 
a tőkések társadalmának. Ezért szeret-
ném, ezért szeretnénk a tőkét legyőzni. 

 

Thürmer Gyula
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HÉTBŐL-HÉT
  MIT GONDOL A MUNKÁSPÁRT?
RÖVID HÍREK – RÖVID KOMMENTÁROK

 

okolható – többségében még jogosan is – de valaki magyarázza 
már el nekünk, hogy mitől kerül az autóút egyetlen kilométere 
2–2,7 milliárd forintba, s mennyivel vagyunk beljebb a gyorsút 
1,5–2,5 milliárdos árával, kilométerenként? 

 
5. Jogsértést követett el három gyógyszer-nagykereskedő 

két tanácsadó vállalkozás közreműködésével – döntött 
a Gazdasági Versenyhivatal (GVH). Előbbiek befolyásolták 
a gyógyszerbeszerzésre kiírt közbeszerzési pályázatot, mert 
áraikat egyeztették ajánlataik benyújtása előtt, és felosztották 
a piacot egymás között. A jogsértésért majdnem 2,5 milliárd 
forint bírságot szabott ki a GVH.

Munkáspárt: A döntés bizonyosan jogos, de meglepő. Az említett 
cégek elfelejtettek valakinek „szívességet tenni”? Mert „csak 
úgy” ekkora bírságot nem szab ki a GVH. S ha már igen, 
mekkora lehetett a kár, ha ekkora a bírság?

6. Elindult Csehországból hétfőn este az az amerikai katonai 
konvoj, amely egy magyarországi NATO-hadgyakorlatra 
tart – tudósított az MTI. A konvoj 550 katonából, 150 katonai 
járműből és 54 szállítókocsiból áll. Cseh és szlovák források is 
azt jelezték, hogy a konvoj áthaladása közlekedési problémákat 
okozhat az autópályákon. 

Munkáspárt:  Tényleg, napjainkban valóban amerikai katonákra 
van nagy szükségünk, főleg hadgyakorlat keretében. Az ame-
rikaiaknak arra kellene törekedniük, hogy ahol már elin-
dították a káoszt, így vagy úgy enyhítsék azt. Ja, az nem cél, 
nem érdek. A hatalom fi togtatása, a gyarmati lét sulykolása 
sokkal egyszerűbb, kevesebbe is kerül. S jobban profi tál. 

7. Az európai uniós tagállamok kizárhatnak bizonyos nem 
járulékalapú szociális ellátásokból a területükre álláskeresés 
céljából más tagországból érkező uniós polgárokat – mondta ki 
kedden közzétett ítéletében a luxembourgi székhelyű Európai 
Bíróság egy német vonatkozású ügyben. Ítéletében az Európai 
Bíróság megállapította: nem ellentétes az egyenlő bánásmód 
elvével azon uniós polgárok kizárása bizonyos szociális 
segítségnyújtási ellátásnak minősülő, nem járulékalapú 
pénzbeli ellátásokból, akik kizárólag álláskeresés céljából 
rendelkeznek a fogadó tagállam területén való tartózkodási 
joggal.

Munkáspárt: Ezzel önmagában nincs is gond, miért kellene 
bármelyik államnak eltartania a hozzá érkező munkanélkülit? 
A kínos ebben a döntésben csak az időzítés: uniós polgárnak 
nem jár ellátás. A(z illegális) bevándorlókkal hogyan is van? 

1. A héten a Közbeszerzési Értesítőben is megjelent, hogy mely 
cégek nyerték el a Nemzeti Kommunikációs Hivatal 25 milliárd 
forintos megapályázatát. A nyertesek között ott van Csetényi 
Csaba cége, aki arról nevezetes, hogy Rogán Antal szomszédja, 
összesen 9 trafi kkoncessziót és 1,5 milliárdnyi közbeszerzést 
nyert el, legutóbb pedig a Belváros önkormányzatától 
kapott 300 milliós megbízást a bevándorlásellenes plakátok 
terjesztésére. De nyert a Trinity International Communiations 
Kft. is, ami Kuna Tiboré, aki Szijjártó Péter barátja.

Munkáspárt: Az már lassan senkit nem érdekel, kik a nyertesek 
– borítékolni lehet a névsort előre. Biztosra meg ugye nem 
fogadunk… Az viszont nagyon érdekes kérdés, hogy ugyan 
mit is szeretnének kommunikálni 25 milliárd forintból? Mert 
a dumálásból már nagyon sokat láttunk-hallottunk, de a valós 
problémák megoldásáról egyre kevesebbet. Persze, az kevésbé 
lenne „kifi zetődő”. Azért, ha lehet, mégse értsük meg!

2. Az International Budget Partnership nevű nemzetközi 
szervezet 102 országban vizsgálta a költségvetés átláthatóságát, 
és ebből a nem igazán megtisztelő 45. helyet sikerült elérnie 
Magyarországnak 2014-ben.

Munkáspárt: Ugyan már, mit nem lehet átlátni Magyarországon? 
Lopnak, amit tudnak, onnan, ahonnan csak lehet. Nem kell 
ehhez komoly felmérés, csak cégek, s konkrét emberek 
vagyonának átvilágítása – gyorsan látni lehetne, merre is 
mentek a költségvetési és egyéb tételek az elmúlt 25 évben. 
Mert a normális emberekhez biztosan nem.

3. A kormány el akarja adni az állam tulajdonában lévő 
szántóföldek nagy részét, vagy 380 ezer hektárt, még 
az idén. Bitay Márton földügyekért felelős államtitkár szerint 
ez a helyi gazdálkodóknak lesz jó, most nem lesznek majd 
olyan trükközések, mint a földbérleti pályázatoknál voltak, 
a nagybirtokos oligarchák pedig kifejezetten nem fognak neki 
örülni. Ahogy az EU sem, mert külföldieknek még mindig 
nem nagyon lehet magyar földet venni.

Munkáspárt: Jó, hogy már a nyilatkozatban is elhatárolódnak 
a korábbi trükközésektől, hiszen azok is rajtuk keresztül 
történtek… Így bennünk már fel sem merül, hogy ismét a „jó 
barátok” és „kedves üzlettársak” viszik a földeket potom áron, 
ahelyett hogy a valóban termelő magyar gazdák lendíthetnék 
fel egy kicsit a magyar mezőgazdaságot. Azt meg már nem 
is fi rtatjuk, miért jobb eladni az állami vagyont, mint bérleti 
szerződésekkel megtartani azt…

4. Csakis a miniszterelnöki ígéretek miatt rukkolt elő a „gyorsút” 
tervével a fejlesztési tárca – derül ki a hvg.hu birtokába jutott 
előkészítő anyagból. Szakmai érv nincs az új hibrid, a főútba 
oltott autóút bevezetése mellett, sőt. Ott is lesz gyorsút, ahol 
van ugyan kockázat, de alacsony az előre jelzett forgalom. 
Az a bökkenő, hogy a grandiózus tervhez nincs elegendő forrás, 
például az uniótól útépítésre 460 milliárd remélhető ebben 
a hétéves ciklusban, ami durván fele az előző időszakbelinek.

Munkáspárt: Felelős dolog ám az ígérgetés, főleg, ha az emberek 
véletlenül oda is fi gyelnek. Persze, az unió bármikor bármiért 
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A menekültügy megoldása közös nemzeti érdek – 
hangsúlyozta Thürmer Gyula, a Munkáspárt elnöke szerdán, 
Szekszárdon megtartott sajtóértekezleten. A társadalom 
megosztott, de a többség nem kér a menekültekből. 

Most a kormányé a cselekvés kötelessége és lehetősége. 
Ilyen helyzetben nem ujjal kell mutogatni, ha a kormány 
nem, vagy szerencsétlenül old meg valamit. Nem 
akadályozni, hanem segíteni kell a kormányt. Most nem 
választási kampányt kell folytatni, hanem egy válságot kell 
megoldani.

A Munkáspárt úgy véli: a menekültügyet ott kell 
megoldani, ahol keletkezett. Az EU, a NATO, az USA 
rombolta a korábban szilárd közel-keleti és közép-
ázsiai országokat. Le kell állítani minden beavatkozást 
a belügyeikbe, be kell szüntetni a háborút, és anyagilag 
támogatni kell az érintett országok talpra állását. Cselekedni 
kell, és gyorsan kell cselekedni!

MUNKÁSPÁRT

MUNKÁSPÁRTI OFFENZÍVA A DUNÁNTÚLON

Dunántúli off enzívába kezdett a Munkáspárt. A térség 
megyéiben jelenleg sok helyütt nincs munkáspárti szervezet,
de a veszprémi és a tapolcai-ajkai időközi választás is azt 
mutatta, hogy van igény a Munkáspártra. A párt aktivistái 
elindultak a dunántúli megyékben. A közelmúltban Komárom-
Esztergom megyében járt a párt vörös propagandabusza. 
A múlt héten Tolnába látogatott a párt több vezetője, köztük 
Thürmer Gyula elnök, Karacs Lajosné alelnök és Kovács István, 
az Elnökség tagja.

Szekszárdon, a piacon már kora reggel osztogatták a párt 
szórólapjait. Népszerű volt A Szabadság is, mindenki örömmel 
fogadta el az eladók és a vásárlók között is. Később, a Garay 
téren sokan írták alá a Munkáspárt felhívását: teremtsünk 
közösen normális életet! 

Dombóvárra éppen a szakközépiskolai tanítás végére érkezett 
a munkáspárti csapat. A diákok közül is sokan érdeklődtek, bár 
többségük először találkozott a Munkáspárttal.

Két nappal később Pakson folytatódott az off enzíva. A paksi nap 
hőse a Szarka-család volt, akik nagyon szépen előkészítették 
a helyi programot. Ezúttal sem maradt el a piac, az utcai ki-
település, sőt interjút készített a párt elnökével a helyi média is.

Tamásiban a buszmegállóban igencsak rácsodálkoztak 
a Munkáspárt vörös propagandabuszára. Bizony, régen volt 
munkáspárti rendezvény a városban. A munkáspárti csapat, 
budapestiek és Fejér megyeiek ezúttal is tisztességesen 
helytálltak. Több száz ember kezébe került A Szabadság 
példányaiból és a párt más anyagaiból.

Szeptember 19-én Thürmer Gyula Győrben együtt szerepel 
a párt fi atal helyi aktivistáival, majd Mosonmagyaróváron 
egy új üzemcsarnok megnyitásán vesz részt. Az off enzíva 
folytatódik.

A MENEKÜLTÜGYBEN
TÁMOGATJUK A 

KORMÁNYT

T  G      
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A tolnai táj az ország legcsodálatosabb 
látképei közé tartozik. Arany után 
szabadon mondhatnánk, hogy van 
itt folyó is, s legelőin a fű kövér. 
A megyében van az ország egyetlen 
atomerőműve is, Paks.

A 33 ezer lakosú Szekszárd „élhető 
városként” hirdeti magát, és valóban 
az is. Kellemes az éghajlata, szép a táj. 
A belvárost, a Garay teret és környékét 
nagyon szépen rendbe hozták. A városi 
séta után az ember szívesen ül be a tér 
kedves cukrászdáiba vagy sörözőibe. 
Itt van a Magyarországi Német Színház 
is, hazánk egyetlen állandó német 
nyelvű színháza.

Nem könnyű az élet – mondja 
egy vendéglőtulajdonos. Nézze, nem 
kapok pincéreket, szakácsokat, mert 
aki jó a szakmában, külföldre megy. 
Többszörösét kapják odakint annak, 
amit én tudok nekik adni. Csodálkozik, 
hogy nehezen élnek meg vendéglők?

A hivatalos statisztika szerint 
Szekszárd vonzáskörzetében a mun-
kanélküliség 8,4 százalékot tesz ki. 
Dombóvár rosszabb helyzetben van, 
ott 11,7 százalék keres munkát, Paks 
környékén 8,2 százalék, Tamásiban 9,6 
százalék. Tolna megyében összesen 
8794 álláskeresőt tartottak nyilván
ez év júliusában. A pályakezdők 15 
százaléka van állás nélkül. Vagyis, 

TOLNAI PILLANATKÉPEK

a sokat emlegetett fejlődés megmu-
tatkozik,de a gond még sok.
Tudja, szemét dolog ez, kapcsolódik 
be az utcai beszélgetésbe egy járókelő. 
Néhány külföldi cég adja itt is a gazda-
ság zömét. Mi legalább úgy dolgozunk, 
mint a hasonló munkások Németország-
ban, mégis az ő fi zetésüknek csak 
töredékét kapjuk. És mi lesz, ha elmen-
nek? Törékeny az olyan fejlődés, amely 
a külföldiekre épül.

Nyolc gyerekem van, mondja egy 
cigányasszony. 35 éves, közmunkás. 

Kevés pénzért, és még kevesebb 
társadalmi megbecsülésért. A kevés 
pénz is fáj neki, de azt megszokta. 
A társadalom lenézését annál kevésbé. 
Tamásiban egy középkorú férfi  vár 
a buszra. Közmunkában gépkocsiveze-
tőként alkalmaznak 105 ezer bruttóért, 
mondja. Kérdezem én: ha szükség van 
a gépkocsivezetői munkára, miért nem 
normális állásként oldják meg? Nyilván 
azért, mert úgy többet kellene fi zetni, 
válaszolja, rajtunk spórol az állam.

Dombóváron haza felé tartanak 
a szakközépiskolások. Sok közöttük 
a cigány. Jó szakmákat tanulnak, nem 
panaszkodnak. Hogyan tovább, a vég-
zés után? Ha lehet, megyünk külföldre. 
És utána?

Paksi kávézó. Kiváló kávé, remek 
sütemények. Házi receptek, olyan 
„nagymama szilváslepénye”. Mindennel 
próbálkozunk, meséli a tulajdonos. 
Árulunk különleges minőségű kenye-
reket, lekvárokat, italokat, rendez-
vényekre járunk szolgáltatni, mégis 
egyik napról a másikra élünk. A piacon 
is akkor vannak sokan, amikor fi zetésnap 
van. Nálunk még akkor sem. Nincs 
pénzük az embereknek.

Elegem van már a menekültügyből – 
mondja a mézárus a paksi piacon. Mást 
sem hallani egész nap, csak menekült, 
menekült, menekült. Ideje lenne már a mi 
életünkkel foglalkozni, a munkánkkal, 
az egészségünkkel, a mi gyerekeinkkel. 
Igazuk van, normális életet akarunk!

J    S

N  G     D
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hanem sok és fegyelmezett munkával. 
Erre a nagy munkára hívjuk a pártot, 
tagjainkat, barátainkat – mondta 
előadásában a Munkáspárt elnöke.

A fő előadást Sipos Sándor és Gál 
Ferenc korreferátuma egészített ki 
a Jász-Nagykun-Szolnok megyében, 
illetve Békés megyében végzett 
munkáról. A jól sikerült évadnyitó 
a pártelnök zárszavával és az Inter-
nacionálé eléneklésével ért véget.

MUNKÁSPÁRT

ÚJRA ISKOLAPADBAN A MUNKÁSPÁRT AKTÍVAGÁRDÁJA

MEGÚJULT MUNKASTÍLUS KOMÁROM-ESZTERGOM MEGYÉBEN
Komárom-Esztergom megye új vezetése, 
élén Holbik Márton megyei elnökkel minden 
elismerést megérdemel, hiszen nehéz idő-
ben, nehéz körülmények között vették át 
a megyei pártszervezet vezetését – hangzott 
el a Munkáspárt Elnökségének múlt heti 
ülésén, ahol a megyei vezetők jelenlétében 
tekintették át a megye munkáját. A megyei 
elnökség munkastílusa megújult, aktívabb 
lett. Rendszeresek a megyei elnökség ülései, 
kézben tartják a folyamatokat.

Megtörtént a választókerületi felelősök 
kijelölése, sőt a későbbi képviselő-jelöltek  
előzetes kiválasztása is, bár e területen 
még sok a teendő. Folynak a kitelepülések, 
szervezetten zajlott le a munkáspárti propa-
gandabusz első megyei bevetése. Elis-
merésre méltó, hogy a tagság 75 százaléka 

támogatja A Szabadság újságot és az átlag-
tagdíj is meghaladja a havi ezer forintot. 

A megyei pártszervezet helyzetével min-
dezek ellenére természetesen nem lehetünk 
elégedettek. Még nagyon sok munka van 
a párttagság bővítésében, a szervezetek erő-
sítésében, a propagandamunka terén, az alá-
írások gyűjtésében.

Egyetértés volt abban, hogy a megye há-
rom választókerületében, Tatabánya, 
Komárom, valamint Esztergom térségében 
közös erővel és fegyelmezett munkával 
megvalósítható a kongresszusi döntés, és 
mindenütt lehet egyéni képviselőjelöltje 
a Munkáspártnak.

T  G

S  S G  F

H  M     

Megkezdődött a Szabó Ervin Akadémia 
2015-2016-os tanéve. Szokatlanul 
élénk volt az élet a múlt szombaton 
a Munkáspárt Munkácsy utcai szék-
házában. A Szabó Ervin Akadémia 
évnyitója vonzó eseménynek bizonyult. 
Szinte mindenki jelen volt, akit a megyei 
szervezetek „beiskoláztak”. Hogyan 
teremtsünk erős Munkáspártot? Erre 
a kérdésre keresték a választ az előadók 
és a hozzászólok.

A tanulás megkezdése előtt a párt 
elnöke nyújtotta át tagkönyvét Polgári 
Piroskának, a Munkáspárt új tagjának.

Ha eredményesen akarunk küzdeni, 
tanulnunk kell – hangsúlyozta 
megnyitójában Hajdu József, az El-
nökség tagja, az akadémia vezetője. 
Az itt szerezhető ismeretek korsze-
rűek, a párt közös tapasztalataira 
épülnek, mindenki számára nélkülöz-
hetetlenek.

Semmi új nem lesz abban, amit 
mondani fogok, kezdte előadását 
Thürmer Gyula, a párt elnöke. Amit 
elmondok, mindannyian tudjuk, de 
külön-külön tudjuk. A feladatunk 
az, hogy e tudásokat és tapasztalatok 
ma egybeforrasszuk, szintetizáljuk, 
és valamennyiünket felfegyverezzük 
velük. A párt 26. kongresszusán közösen 
döntöttük arról, hogy 2018-ra mind 
a 106 választókerületben lesz jelöltünk. 

A feladat nehéz, de megoldható. 
Megoldható, de nem csodák útján, 
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ELÉG A KÜLFÖLDI TŐKE URALMÁBÓL! 

MAGYARORSZÁG

NEM ÉRTE MEG AZ UNIÓS TAGSÁG
Az Állami Számvevőszék értékelése szerint Magyarország 
többet kapott az EU-tól, mint amennyit befi zetett az EU-nak, 
tehát megérte. „Az Állami Számvevőszék átfogóan bemutatja 
tanulmányában a Magyarország részére különböző jogcímeken 
és céllal juttatott uniós források és az uniós tagsággal járó 
befi zetések pénzügyi egyenlegét és gazdasági hatását. 
Magyarország számára az EU-tagság nettó pénzügyi mérlege 
egyértelműen előnyösen alakult, és ez a tagság első évei után 
tovább erősödött” – számolt be az Origo.
A 2004–2014 közötti időszakban Magyarország európai uniós 
pénzügyi mérlege nettó 8 088,9 milliárd forint volt, ami 10 679,9 
milliárd forint kapott támogatás és 2 591,0 milliárd forint hazai 
hozzájárulás különbségéből adódott. (Összehasonlításképpen: 
Magyarország éves GDP-je 2014-ben szűk 32 ezer milliárd forint 
volt.) Magyarország a 2007–2013 közötti időszakban – több 
más EU-tagországhoz hasonlóan – nem tudta teljes mértékben 
felhasználni a rendelkezésre álló forrásokat. Így azok egy része 
nem tudta segíteni a fő célok teljesítését: a gazdasági növekedés 

élénkülését és a foglalkoztatás bővülését, derül ki az Állami 
Számvevőszék tanulmányából, amelyben a magyar EU-tagság 
pénzügyi és gazdasági hatásait vizsgálták.
A számvevőszék kiszámolhatja, mennyi pénzt kapunk és 
mennyit adunk az EU-nak, de hogy ezzel jól járunk-e, ez 
nekünk megéri-e, az nem ettől függ. Magyarország az EU-
ba lépés kedvéért feláldozta nemzeti iparát, mezőgazdaságát 
és oktatását. Cserébe olyan pénzt kap az EU-tól, amit csak 
az általuk megszabott célra, az általuk meghatározott módon 
fordíthat. Azt a nemzeti vagyont, amit Magyarország a rend-
szerváltás óta elveszített, nem pótolják – és nem is akarják 
pótolni – az EU projektjei. Az uniós támogatásokat sosem kapja 
meg a teljes ágazat, csak pályázatok útján nyerik el néhányan, 
és miközben a többi üzem és intézmény tovább pusztul, a pályá-
zati nyertesek sem feltétlenül fejlődnek. Alapvetően nem tehetik 
azt, amit szeretnének, és a pénz nagy része az adminisztrációra, 
a végrehajtást levezető klientúra eltartására megy el. S min-
dennek tetejébe, a végén még meg is kell köszönni.teljesítését: a gazdasági növekedés dennek tetejébe, a végén még meg is kell köszönni.

 - E        ! M     ,   -  
,     !

 - A    ! A     ,  
    .

 - S      ,        
!

 - K        M !

FÜGGETLEN, SEMLEGES MAGYARORSZÁGOT!
 - M     NATO- !
 - I    M  EU-  ! E      

 EU- !
 - I   ! Ú   K , O ! A     ,   ,  
L -A  !
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Ritkán fordul elő, hogy egy 1923-ban megjelent könyv 
iránt óriási legyen az érdeklődés. A Páneurópa című könyv 
ilyen. Nehéz hozzájutni, még a nagy nemzetközi internetes 
könyváruházakban is csak egy friss, spanyol nyelvű kiadást 
lehet megrendelni. 

A könyv valószínűleg nem lenne több, mint antikvár 
érdekesség, ha nem lenne az Európai Unió válságban, ha nem 
állnánk a háború küszöbén Ukrajnában, és főleg, ha nem 
árasztaná el Európát egy eddig ismeretlen menekülthullám. 

AZ EURÓPAI EGYESÜLT ÁLLAMOK ESZMÉJE

A könyv szerzője, Richard N. Coudenhove-Kalergi osztrák 
arisztokrata családból származott. Az első világháború megrázta 
Európát, darabokra szaggatott országokat, többek között 
Coudenhove-Kalergi hazáját, az Osztrák-Magyar Monarchiát is. 
Oroszországban győzött a szocialista forradalom.  Coudenhove-
Kalergi már egy olyan Szovjet-Oroszországról írt, amely kihívást 
jelent az akkori Európának, azaz a tőkés Európának. Szerinte 
az első világháború utáni Európát egyetlen dolog menthette 

PÁNEURÓPA ÉS A MENEKÜLTÜGY
meg a pusztulástól, az európai függetlenség, sőt identitás 
elvesztésétől: a páneurópai eszme megvalósítása, azaz 
az Európai Egyesült Államok, az európai államok föderáció-
jának megteremtése.

Páneurópa eszméje a második világháború után vált 
valósággá, majdnem egészen úgy, ahogyan a szerző elképzelte. 
A német és a francia tőke 1945 után felismerte, hogy folyamatos 
szembenállásuk, amely két-három évtizedenként háborúhoz 
vezetett, nem tartható fenn tovább. A német és a francia 
tőkének ki kell egyeznie egymással. Ha nem egyeznek ki, akkor 
az Egyesült Államok felülkerekedik Európán, vagy – ami még 
ennél is rosszabb – a Szovjetunió és a szocializmus győzheti 
le Németországot is, Franciaországot is, és általában az európai 
kapitalizmust. Ezért jött létre a Közös Piac, majd az Európai 
Gazdasági Közösség, ami mára Európai Unióvá lett.

MAI TŐKÉS RENDSZER: EGYÜTT VAGY KÜLÖN?

A tőkés rendszer válsága, amely 2008 körül robbant ki, 
megrengette a tőkés világot. A tőkés országok vezetői mind 
a mai napig nem állapodtak meg arról, hogy miként is kellene 
megmenteni a kapitalizmust. Vannak ugyan közös lépések, 
de mindenki a saját érdekeit, saját megoldását erőlteti. Nem 
véletlenül! A kapitalizmusban egyszerre van jelen a kapita-
lizmus megőrzésének közös érdeke és az egyes tőkés országok 
saját érdekei.

A tőkés rendszer megmentése minden tőkés ország 
vezetésének közös érdeke. Erről nincs is vita. Amiről vita van, 
az a közös érdek és az egyéni érdek viszonya, a közös érdek 
megvalósításához vezető utak. 

Az Egyesült Államok ma úgy érzi, hogy katonai és tudományos 
fölénye birtokában megmondhatja a többi tőkés országnak, hogy 
milyen eszközöket kell alkalmazni a kapitalizmus megerősítése 
érdekében. Az USA megmondhatja, a többieknek meg illendő 
elfogadni. A NATO feladata továbbra is az, hogy egyesítse 
a tőkés országokat katonailag, biztosítsa a tőkés rendszer 
külső biztonságát. Az USA szerint a katonai NATO mellé 
létre kell hozni egy gazdasági NATO-t, amit az USA és az EU 
közötti Transzatlanti Kereskedelmi és Beruházási Partnerség 
(TTIP) jelentene.

Manapság beszélnek arról is, hogy a katonai és a „gazdasági 
NATO-t” egy harmadik pillérrel, a „biztonsági NATO-val” 
kell kiegészíteni. Az USA technikai főlénye e téren óriási. 
Ha megvalósulna egy ilyen átfogó ellenőrzési rendszer, akkor 
az USA szerepe döntő mértékben megnőne.

Az EU vezetői értik a közös érdeket, de az amerikai tervtől 
tartanak, a gazdasági NATO-tól is, nem is beszélve egy harmadik 
pillérről. A nemzetbiztonság, a hírszerzés, az elhárítás még az 
EU-ban is nemzeti hatáskörben van, s a nemzeti szuverenitásnak 
erről az eszközéről senki sem mondana le szívesen. Az EU 
tőkés erői féltik az EU, az európai kapitalizmus önállóságát. 
Ennek az önállóságnak része például az, hogy az EU országai 
lényegében szabadon kereskednek Kínával és Oroszország, és 
a velük való gazdasági együttműködés létfontosságú több EU-
állam számára. Ha létrejönne a TTIP, nem biztos, hogy ez így 
maradhatna.
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De a közös tőkés érdek és az egyéni nemzeti tőkés érdek 
közötti ellentmondás az EU-n belül is megvan. A mostani 
válságot Németország az EU erősítésével akarja megoldani. 
Az EU döntene a nemzetállamok helyett egyre több pénzügyi, 
gazdasági, politikai kérdésben, míg egy szép napon létrejönne 
a közös európai állam. Ki vezetné ezt a közös államot? 
Nyilvánvalóan a német tőke.

Ez a perspektíva sokaknak nem tetszik. Részben a régi 
emlékek miatt, hiszen a német tőke már egyszer „egyesítette” 
Európát, csak akkor a kancellárt Hitlernek hívták. Részben meg 
azért, mert sok ország tőkés elitje nincs arról meggyőződve, 
hogy a közös recept, ami nyilván a német érdekeknek kedvezne, 
megfelelne a válság nemzeti kezelésére.

PÁNEURÓPA AMERIKA MELLETT

De miért is keresett Coudenhove-Kalergi könyve? Miért válhat 
eszmei hivatkozási ponttá annak ellenére, hogy az EU ma 
létező valóság? A kérdésre maga a könyv ad választ. Miért is 
tartotta Coudenhove-Kalergi szükségesnek az európai államok 
föderációját?

„Két kérdés van, amely ránehezedik a kontinensre: a társadalmi 
kérdés és Európa kérdése, más szóval az osztályok harcának 
kérdése és az európai államok közötti harc kérdése” – írja 
a szerző. Az osztályok harca a tőkés uralkodó osztályok és Európa 
dolgozóinak küzdelmét jelentette. Ma nincs Szovjetunió, de van 
osztályharc. A tőkés válság, a tőkés megszorítások Európában 
mindenütt megnehezítették a dolgozók életét. Sok évtizedes 
csend után a tőke ellen ismét jelentős népi erők fordultak. Ezt 
mutatta Görögország, ahol a dolgozó tömegek nem egyszerűen 
kimentek az utcára, hanem szervezett hatalmi tényezővé kezdtek 
válni a tőkésállammal szemben. A tőke egyelőre kordában tartja 
Görögországot, de meddig?

De térjünk vissza a könyvhöz! Coudenhove-Kalergi számára 
a döntő kérdés Oroszország kiiktatása volt. „Nagy Pétertől 
kezdve Oroszország folyamatosan nyomul Nyugat felé” – írta. 
„Oroszország nem mond le támadó szándékairól. Vezetőik 
kijelentése szerint céljuk az európai demokráciák lerombolása 
és az összes nemzet beolvasztása egy moszkovita ligába”. 

És tudják, mi az érdekes? Az osztrák arisztokrata utálja 
a kommunistákat, Lenin  Oroszországát, de számára bármilyen 
Oroszország a végveszély forrása.  „A vörös Oroszország 
imperialista tendenciái nyilvánvalóak…A vörös Oroszország 
győzelme nem csupán az európai polgárság megsemmisítését 
hozná magával, hanem az európai szociáldemokráciáét is”, de 
– és innentől kezdve kap a könyv megdöbbentő aktualitást – 
„a fehér Oroszország győzelme nem kedvezne egyetlen pártnak 
és egyetlen társadalmi osztálynak sem. Az európai nemzetekre 
az a sors várna, amit Lengyelországnak el kellett viselni az 
orosz megszállás száz éve alatt”. Vagyis, mai nyelvre fordítva, 
Szovjetunió már nincs, de Putyin Oroszországa is ellenség.

Milyen veszélyt jelent Oroszország? A könyv itt már olyan, 
mintha ma írták volna. „Oroszország Európára nézve nem 
csupán katonai veszélyt jelent, hanem teljes gazdasági veszélyt 
is”. Ugye, emlékeznek, energiafüggőség, Paks-II és hasonlók. 

Coudenhove-Kalergi válasza az 1923-as veszélyekre 
a páneurópai föderáció megteremtése. A mai amerikai tőkés 
erők válasza egy olyan Európai Unió megteremtése, amely 
a legszorosabb szálakkal az Egyesült Államokhoz kötődik. Egy 
olyan EU, amely képes rendezni nem csak a német és francia 
tőke ellentéteit, hanem, mondjuk, a német és a magyar tőke 
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ellentéteit is, nem is beszélve például a magyar és a román tőke 
ellentéteiről. 

Az amerikai tőkés körök amiatt aggódnak, hogy az európai 
tőkés körök az EU jelenlegi intézményeivel nem képesek 
ezeket a feladatokat megoldani. Ha nem képesek az egyes 
nemzeti tőkéscsoportok közötti ellentéteket megoldani, akkor 
Európa egyre inkább külső forrásokhoz nyúl. Külső forrást 
pedig Oroszország és Kína jelenti. Az USA pedig nem akarja 
átengedni az Európa feletti ellenőrzést egyiköjüknek sem.

PÁNEURÓPA A DOLGOZÓ TÖMEGEK ELLEN

Az amerikai tőkés körök tartanak attól is, hogy egy 
cselekvésképtelen EU nem tud megbirkózni a társadalmi 
feszültségekkel. A liberális szellemben nevelkedett amerikai 
körök számára az európai szélsőjobboldali pártok nem túlságosan 
rokonszenvesek, de egy kis „intelligens fasizmust” feltehetően 
megtűrnének, ha a tőkés rendet a nagyobb veszélytől, a tőke 
ellen fellépő dolgozói tömegektől kell megvédeni.

A kérdés csak az, hogy miként lehet egy ilyen új „Páneurópát” 
az európai népekre ráerőszakolni?  Itt jön be a képbe a me-
nekültügy. A menekültügy zavarba hozta az európai tőkés 

köröket. Ha az európai liberális elveket követve beengedik 
a menekültek millióit, semmi sem marad az európai nagyvárosok 
európaiságából. Ha nem engedik be őket, a liberalizmus elvei 
vesztik el értelmüket. 

De akármelyik változat mellett is döntenek az európai 
tőkés körök, a végrehajtáshoz erő és társadalmi egység kell. 
Az elmúlt hetek bizonyítják, hogy mindkettő hiányzik. Rendőr, 
katona ugyan van elég, de a politikai akarat a bevetésükre 
nincs meg. Döntően azért nincs meg, mert a tőkés válság egyik 
következményeként a tőkésállam és a tömegek között óriási 
szakadék alakult ki. 

A menekültüggyel ily módon meg lehet roppantani az európai 
kapitalizmust, térdre lehet kényszeríteni az EU-t, és ami a leg-
fontosabb, bizonyítani lehet, hogy Európa egyetlen problémát 
sem tud egyedül megoldani. Jöjjön hát egy új európai föderáció, 
amely Amerika barátja, Oroszország és Kína ellenfele, de főleg 
a szocializmus, a néphatalom kérlelhetetlen és kitartó ellensége. 

Coudenhove-Kalergi könyve azért kell egyes tőkés erőknek, 
hogy eszmei muníciót adjon, és elegáns történelmi példákkal 
fedjék el a mai szomorú valóságot: a tőkés erőknek a kapitalizmus 
megmentése érdekében semmi sem drága, sem a menekültek 
szenvedései, sem Európa népeinek sorsa.

E          
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FERENC PÁPÁRA VÁRNAK KUBÁBAN
„Teljesen valószínű”, hogy szeptemberi kubai látogatása 
során Ferenc pápa Fidel Castróval is találkozik – jelentette 
ki Federico Lombardi szentszéki szóvivő kedden 
az egyházfő Kubában és az Egyesült Államokban a héten 
kezdődő látogatásának vatikáni bemutatásán. Ferenc pápa 
és Fidel Castro négyszemközti találkozója egyelőre nem 
szerepel az egyházfő hivatalos programjában, de Federico 
Lombardi szerint erre a pápa havannai tartózkodásakor 
kerülhet sor, vagyis szeptember 19-én vagy 20-án. 
Fidel Castro 1998-ban II. János Pállal, 2002-ben XVI. 
Benedekkel találkozott a szigetországban. Az egyházfő 
szeptember 19-én indul Kubába, majd innen szeptember 
22-én az Egyesült Államokba érkezik, ahol egészen 
szeptember 28-ig tart a pápa látogatása. 

Federico Lombardi elmondta, hogy a Vatikánnak 
semmilyen a pápát fenyegető rendkívüli veszélyről nincsen 
tudomása, az egyházfő látogatása során a megszokott 
magas szintű biztonsági intézkedéseket alkalmazzák. 
Ferenc pápa szokásához híven az USA-ban is nyitott 
terepjáróval járja majd be az útvonalakat és utcákat, 
hogy ezzel is minél közelebb kerülhessen az őt üdvözlő 
hívőkhöz. 

A kubai kormány számos népszerű internetes közösségi 
oldalon hozott létre külön fi ókot, hogy azokon keresztül 
számoljon be a pápa közelgő látogatásáról. A havannai 
külügyminisztérium helyi idő szerint hétfőn kiadott 
közleményében azt írta: Ferenc pápa hétvégi látogatását 
a Twitter mikroblogon, a Facebook közösségi oldalon, 
a YouTube videomegosztón, Flickr képmegosztó portálon, 
illetve a Google közösségi szolgáltatásán is dokumentálni 
tervezik, hogy világszerte a lehető legtöbb ember követni 
tudja az eseményt. A kubai hatóságok részéről eddig 
példátlan kommunikációs kampány során közleményeket, 
fotókat, videókat és infografi kákat terveznek megosztani 
a szeptember 19. és 22. közötti pápai látogatással 
kapcsolatban – áll a közleményben.

A havannai kormány nemrég 35 nyilvános wifi  pontot 
létesített az országban, bár a relatíve magas – óránként 
két dolláros – csatlakozási díj miatt a legtöbb kubai nem 

engedheti meg magának ezek használatát. A kormány célja 
egyébként az, hogy öt éven belül mindenki hozzáférjen 
az internethez a szigetországban.

Több mint háromezerötszáz elítéltet részesítettek 
közkegyelemben a kubai hatóságok Ferenc pápa közelgő 
látogatása előtt – közölte a Granma múlt pénteken. 
Az államtanács „úgy döntött, hogy szabadon enged 3522 
rabot őszentsége Ferenc pápa látogatásának alkalmából” 
– írták a Kubai Kommunista Párt hivatalos orgánumának 
számító újságban. A kegyelemben részesített őrizetesek 
között főként 60 évnél idősebbek, 20 évnél fi atalabbak, nők, 
krónikus betegségben szenvedők és külföldiek vannak. 
A kiválasztásnál az elítéltek magaviseletét, büntetésük 
hosszát, egészségügyi állapotát, valamint az általuk 
elkövetett bűncselekmény jellegét vették fi gyelembe. 
Néhány „humanitárius kivételtől” eltekintve a gyilkosság, 
rablás, pedofi l bűncselekmény, kábítószer-csempészet, 
erőszakos cselekmény és államellenes bűntény vádjában 
elítéltek őrizetben maradnak.

A karibi szigetországban többször előfordult, hogy 
egy-egy magas rangú külföldi vendég látogatása előtt 
amnesztiát hirdettek. Így volt ez II. János Pál pápa 1998-
as és XVI. Benedek pápa 2012-es látogatásakor is. Előbbi 
látogatásakor nagyjából háromszáz, utóbbi látogatása-
kor pedig mintegy háromezer elítéltek részesítettek 
kegyelemben.
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